
In onze reactie beperkt DuurSaam Etten-Leur zich tot een aantal  vragen en opmerkingen over 

het hoofdstuk Duurzaam denken en doen in Etten-Leur. U heeft daar 3 speerpunten benoemd. 

Wij gaan op alle drie afzonderlijk in. 

1. Het verduurzamen van woningen  

Het zou goed zijn om in het raadsprogramma op te nemen welke concrete doelen de 

gemeenteraad in de komende 4 jaar wil bereiken in het kader van de energietransitie die is 

afgesproken in het klimaatakkoord. Temeer daar u ze wil opnemen in de op te stellen 
wijkuitvoeringsplannen. Bij het opstellen van zo’n plan is volgens het raadsprogramma de 

menselijke maat leidend. DuurSaam heeft geen idee wat u daarmee bedoelt. Een 

wijkuitvoeringsplan moet altijd samen met de bewoners en gebouweigenaren worden opgesteld. 

En ze zijn in de komende 4 jaar alleen nodig  voor de wijken die voor 2030 van het gas af gaan. 
Dus zeker niet voor alle wijken. Het lijkt DuurSaam goed als de gemeenteraad zo snel mogelijk 

bepaalt welke wijken tot 2030 van het gas af gaan en met die wijken aan de slag te gaan. 

DuurSaam  kan daarbij zeker behulpzaam zijn. 

Dan lezen wij dat werkzaamheden voor het realiseren van duurzaamheidsopgaven slim moeten 
worden gecombineerd met andere opgaven. Alweer hebben wij  daar niet echt een beeld bij. 

Wat is slim in dit geval?  En wat zijn die andere opgaven? U kunt dit vast veel concreter 

formuleren, zodat ook aan het eind van uw raadsperiode kan worden gemeten of de doelen zijn 
behaald. 

U gaat samenwerken met partners als Alwel en DuurSaam. Prachtig, wat gaat de gemeenteraad 

daaraan precies bijdragen? En als klap op de vuurpijl in dit stukje gaat u redelijkheid en billijkheid 

toepassen. Wat wordt daar in het kader van het halen van duurzaamheidsdoelen mee bedoeld? 
DuurSaam heeft echt geen idee. Redelijkheid en billijkheid naar inwoners zou een gemeente 

altijd moeten toepassen zonder het apart te benoemen. Dat spreekt voor zich. 

Hoe gaat u mensen ondersteunen in het haalbaar en betaalbaar maken van de energietransitie? 

Want dat lezen we in dit concept. Kortom alweer vaagheden ten top. En zo lezen wij het 
volgende: Inwoners moeten mee kunnen doen met collectieve energieprojecten en daardoor 

goedkoper uit zijn met hun energielasten. Dat klinkt prachtig. Aan welke projecten wordt 

gedacht? DuurSaam zou het goed vinden deze projecten te benoemen en ook te zorgen voor 
financiële middelen.  

Dan lezen wij verder dat u samen met DuurSaam Etten-Leur inwoners bij het doorvoeren van 

energiebesparende maatregelen gaat ondersteunen, het beperken van het gebruik van energie 

en het zelf opwekken van energie, bijvoorbeeld door zonnepanelen. Dat klinkt al weer prachtig, 
maar wat  gaat de gemeenteraad dan precies doen? Wij willen u er ook graag op wijzen dat er 

inwoners zijn die te maken hebben met energiearmoede.  

 

Het enige concrete doel, nou ja qua getal dan, is dat aan het eind van uw raadsperiode minimaal 
3000 woningen moeten zijn verduurzaamd. Hoe komt u aan dat getal? Is er onderzocht hoeveel 

woningen op welke manier in Etten-Leur moeten worden verduurzaamd? Is het niet handig om 

dat te weten? Worden daar ook gelden voor beschikbaar gesteld? Wie gaat dat uitvoeren? Gaat 
de gemeenteraad de inwoners benaderen? U gaat samenwerken met lokale partijen. Welke 

partijen zijn dat en hoe moet die samenwerking gestalte krijgen?  

De gemeenteraad wil stimuleren dat deze woningen energielabel C krijgen. Een energielabel is 

er voor bedoeld om te kunnen zien of een woning energiezuinig is of niet. Een energiezuinige 

woning betekent een lagere energierekening, meer wooncomfort en minder CO2-uitstoot.  De 

energiezuinigste  woningen hebben een label A++++  Dan is het willen bereiken van label c wel 

erg minimaal. Bovendien kunnen we er alleen maar naar raden hoe het stimuleren van Alwel 



en HBV in zijn werk gaat. 

Waar niets over is opgenomen in dit raadsprogramma is het creëren van groene daken. Een 

groen dak heeft een gevarieerde beplanting van sedum, grassen, kruiden en/of vaste planten en 

een heeft waterbergend vermogen.  Bovendien draagt het bij aan een betere luchtkwaliteit door 

opname van fijnstof en CO2 en zorgt voor biodiversiteit van planten en dieren. Er zijn gemeentes 

die daar subsidie voor verlenen en het stond ook in enkele van de verkiezingsprogramma’s. 

2. Duurzaam handelen en stappen zetten op weg naar een circulaire economie 
Een circulaire economie zal  in Etten-Leur niet ontstaan door activiteiten van de 

gemeenteraad. Stimuleren (3x), faciliteren (2x) uitdagen (2x) zijn weinig concreet. 

DuurSaam is benieuwd naar wat een klimaattoets inhoudt bij het inkoopbeleid. Het lijkt 

ons goed als beschreven wordt welke criteria dan gehanteerd worden. Dat de gemeente 
het goede voorbeeld wil gaan geven is natuurlijk toe te juichen, maar ook weer weinig 

concreet. 

3. Revitaliseren en herstructureren bedrijventerreinen 

Meer groen op het bedrijventerrein is helemaal goed en zuinig ruimtegebruik natuurlijk 

ook. Helaas lezen we niets over zonnepanelen op bedrijfspanden. Hier valt nog een 

wereld te winnen op weg naar de energietransitie. Ook hier kunnen natuurlijk ook weer 

sedumdaken komen. 

 


